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MIi i,,"i/!V Protokół Nr )V2019
z Sesji Rady Gminy Mietków

z dnia 25 września 2019 roku

Sesję otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy Mietków - Helena Artymowicz słowami
''otwięram Sesję Rady Gminy Mietków, przywitaŁawszystkich zebranych, stwierdziła,ze jest quorum
do podejmowania uchwał i przedstawiłaporządek obrad :

1. otwarcię Sesji.
2, Informacja w sprawie uwag zgLoszonych do protokołu z poprzedniej sesji z dnia

14.48.2019 r.
3. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach w okresie między sesjami.
4. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał w okresie między sesjami.
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2019 rok.
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mietków.
7, Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu na Wprzedza1ące finansowanie działuh

finansowanychze środków pochodzącychz budzetu UE w 2019 roku.
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nrYIIl34l2011 Rady Gminy Mietków z dnta27

czerwca}}Ilr. w sprawie opłaty targowej.
9. Interpelacje i zapTtania radnych.
1 0. Odpow iedzi na interpelacj e z poprzedniej sesj i.
11. Wolne wnioski, informacje izapytania.
1f. Zamknięcie Sesji.

Ponieważ nastąpiły zmiany w porządku obrad -dwa projekty uchwał z punktów nr 6 i 7 zostały
usunięte z porządku obrad, Przewodnicząca Rady Helena Artymowicz zarzqdziła głosowanie
w sprawie zatwierdzęnia zmienionego porządku obrad. Głosowało 14 radnych _ oddano 14 głosów
, rZd'"

Następnie Przewodnicząca Rady Udzieliła głosu zaptoszonym przedstawicielom Kasy Rolniczego
Ubezpteczenia Społeaznego we Wrocławiu. Przedstawicięle KRUSU przedstawili informacje w
zakresie:

darmowego ubezpteczenia NWW dla dzieci rolników do 16 roku Ęciu obowiązuje ono do
końca tego roku' najprawdopodobniej zostanie ono ptzedŁuzonę od stycznia 2020 roku
tumusów rehabilitacyjnych dla rolników: skrócił się czas oczekiwania na turnusy
rehabilitacyjne dla rolników które odbywaję się w Kołobrzegu, Swinoujściu' Szklarskiej
Porębie i Iwoniczu Zdrojll - okręs oczękiwania to obecnie ok. 10 miesięcy, podczas gdy na
tumusy z NFZ czeka się około 2lata,jakkolwiek oferta KRUS dedykowana jest tylko dla
czynnych zawodowo rolników, nie mogę z niĄ skorzystaó emeryci lub renciŚci, którzy mają
rentę na stałe.
możliwości ubiegania się o jednorazowe odszkodowanie w przypadku uszczerbku na zdrowiu
przy pacy rolniczej _ konieczne jest jak najszybsze zgł.aszanie takich wypadków, zgłosió takie
zdarzenia moŻna o sobi ście' telefonicznie lub dro gowę e-mailową
ustawy o Świadczeniu uzupełniającym dla osób o samodzielnej egzystencji (tzw. ,,500t dla
osób niepełnospravmych). o to świadczęnie od I.X'2019 r. moina ubiegaó się zarówno zZUS
jak i w KRUS. Swiadczenie to przysługuje osobom, które są obywatelami RP' posiadają
orzęczęnie o całkowitej niezdolności do pracy i niezdolności do samodzielnej egzystencji; lub
o całkowitej niezdolnoŚci do pracy w gospodarstwie rolnym i niezdolności do samodzielnej
egzystencji. Swiadczenie to jest uzaleŻnione od kryterium dochodowego. Pełną kwotę (500
złoĘch) otrzymają jednak jedynie ci, których dochód nie przeWacza II00 złoĘch miesięcznie.
JeŻelt ktoś nie sprosta wymogom limitu, przyjmuje się zasadę - zŁotowka za złotowkę: gdy
ktoś ma dochód 1500 zł,to ottzymatylko 100 zł dodatku (przehoczenie progu o 400 z}).



Przewodni cząca Rady podziękowała za
punktu porz4dku obrad.

Ad.2

iĄ'$

przekazane informacje i przeszła do omówienia nasępnego

Przewodnicząca poinformowała, Że protokół' zpoprzedniej sesji został sporządzony i udostępniony w
biurze rady gminy i na stronie BIP w terminie zgodnym ze statutęm gminy. Do biura rady gminy nie
zgłoszono Żadnych uwag do treści sporządzonego protokołuz IX sesji RG z dnia 14 sierpnia 2019 r.

Ad .3
Przewodnicząca Helena Artymowicz poinformowila, Że wpłynęła do niej skarga, kt&a zgodnie ze
Statutem Gminy Mietków, zostałaprzekazana na ręce Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i
Petycji. Komisja będzie tę skargę rozpatrywaÓ.

Ad .4
Wójt - Adam Kozarowicz złoŻ7Ą sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na poprzedniej sesji :

Uchwała nr IXl59l2019 w sprawie zmiany budżetu gminy na f0I9 rok _ uchwała weszła w
Życie, zmiany zostaŁy wprowadzone w budzecie

Ad.5

Uchwała w sprawie zmiany budżetu gminy na2019 rok.
Projekt uchwały przedstawiła Regina Ozga_ Skarbnik Gminy. Zmiany w budżecie polegają na
zwiększeniu planu dochodów o kwotę II9.23a,00 zł i zwiększeniu planu wydatków gminy o
kwotę 119.f30,00 zł.Po zmianachplan dochodów gminy wynosi 18.614'397,69 zŁ, ztego
dochody bieŻące 17.818.815'76 zł, dochody bieŻące 795.58I,93 zł. Plan wydatków
budżetu gminy po zmianach 18.436.397,69 zł' , ztego: wydatki biezące 16.828.423,69 zł
wydatki majątkowe I.607.974,00 zt. Zmiany Są dokonywane na podstawie decyzji
Ministerstwa Finansów o przyznaniu subwencji oświatowej na wynagrodzenia wynikające z
Karty Nauczyciela otaz na zwiększeniu subwencji oświatowej na wyposazenie pracowni
biologicmej w Szkole Podstawowej. Ponadto dokonuje się przesunięcia kwoty 1000 zł'
między wydatkami inwestycyjnymi, powyiszą kwotę przesuwa się zadnia ,,Remonty dróg
dojazdowych do gruntów rolnych,'' gdzie mamy małe oszczędności na zadanie ,,Wyposazenie
świetlicy w Milinie w klimatyz ację.,,
Głosowało 14 radnych - oddano 14 głosów ,,zd,.
Przewodni cząca stwierdziła, ie uchwała zostaŁa podj ęta j ednogłoŚnie.

Ad.6.

Proj ekt uchwały zostaŁ wycofany z por ządku obrad.

Ad.1.
Projekt uchwĄ został' wycofany zporządku obrad.

Ad.8.
Uchwała -w sprawie zmiany uchwały nr YIIl34lf01 1 Rady Gminy Mietków z dnia 27 czerwca 20II r.
w sprawie opłaty targowej.

Projekt uchwały przedstawił Ireneusz Słoma - Sekretarz Rady Gminy.

Głosowało 12 radnych- oddano If gł'osów,,za,,.
Przewodni cząca stwierdziła, że uchwał a zo stała podj ęta j edno gło śnie.



Ad.9
- Głos zabrał' Radny Paweł Wacławek, który zap7tał' czy Gmina zł.oŻyła wniosek do Starostwa do bu-
dzetu na 20f0 rok, w sprawie budowy wyniesionego przejścia dla pieszych w Maniowie Małym bo
do 6.IX. był termin na składanie wniosków, i jednocześnie jest prośba do Radnego Powiatowego ieby
to monitorował.
- Następnie głos zabrał Radny Andrzej Pietruszka, który złoŻył interpelację dowozu dziect z Proszko-
wic do szkół średnich do Wrocławia. Problem istnieje, w Proszkowicach parę osób zbieru się juz o
5.00 rano Żeby na godzinę 7.00 dojechaó do Wrocławia. Jest ten ruądov,ry proglam przeciwdziałarua
wykluczeniu komunikacyjnemu, na|eŻy sprawdzió opcje jakie ten program oferuje. Z tego co Spraw-
dzał'em ta stawka dopłaty jest ,,kabaretowa'' bo to jest I zł do 1 km. Firma ,,Anita'' się wycwaniła bo
busy dojeżdżają tylko do Milina prowokując nas zebyśmy dopłacali na resztę trasy do Maniowa z na-
Szego budżetu. Może taleŻy wystąpió do Polbusu z zapytantem o mozliwoŚó reaktywacji jakiegoś
kursu; nawet decyzja negatywna byłaby jakimś sygnałem dla mieszkańców

Ad .10

Na poprzedniej sesji nie zgł.oszono interpelacji.

Ad .11

Głos zabrał Wójt Adam Kozarowicz, który złoŻył. podziękowan|a za organlzację dożynek,
znvłaszczazaurządzenie stoisk wiejskich. Następnie nawiqzał do sprawy transportu dzięci do Wrocła-
wia: ta Sprawa caŁy czas powTaca' mieliśmy ptzez chwilę dopłaty do dowozu mŁodzieŻy do szkół Śred-
nich do Swidnicy, zńŻnychprzyczyn mimo naszego dofinansowania osoba,któraprowadził'a dowóz
wycofała się z realizacji i na dzień dzisiejszy będziemy sprawdzaó zgodność roz|<ładll jazdy firmy
Anita z koncesj4 na przewóz. od tego zaczniemy, no i od rozmów z ftrmą, czy nie dałoby się tych
kursów ptzedłuŻyć,.

Następnie głos zabrała Pani Gabriela Walkiewicz, Sohys wsi Ujóq ktorazap1Ąałaco z kwestią
cieknącego dachu na świetlicy wiejskiej. Temat ciągnie się od wiosny i mieszkańcy proszą o interwen-
cję w tej sprawie. Wójt odpowiedziaŁ, Że osobie zainteresowanej wykonawstwęm zostat'a przekazana
ekspertyza Tzeczoznawcy w za\<resie uszkodzeń i koniecznych napraw. Być może się tego podejmie.
Jak podkreślił Wójt jest duży problem ze zna|ezieniem wykonawcy. Trzęba dzwonić | v\rręcz prosić,
żeby ktokolwiek się podjął tego typu prac. Jest osoba zainteresowana, anahzuje dokumenty i mam na-
dzieję, ze to zostanie zrobione.

Przewodnicz4ca Rady udzieliła Głosu Dyrektorowi Gminnego ośrodka Kultury - Mirosławo-
wi Stawskięmu. Dyrektor rozpocząŁ swoje wystąpienie od podziękowań za organizację dożynek. Jak
podkreślił' łatwo jest zorganizowaÓ dożynki kiedy ma się dużo pieniędzy, a|e w przypadku Mietkowa
choó wielkiego budżetu nie ma to od kilku lat, jak i w tym roku jest fantastyczna atmosfera, która
sprawia' ię chcę się być na tej uroczystości' Jak zaznaczył jest to zdanlę jego ale przede wszystkim
qch, którzy na doŻynkach byli, jak i zaproszonych gości' wŚród których zna\azł się m.in. Poseł Ry.
szard Czarnecki, PosłaŃa Agnieszka Soin, oraz Wojewoda Paweł FŁeniak. Następnie złoŻył szczego|-
ne podziękowania włodarzom Gminy Mietków, Radnym Rady Gminy a zwŁaszcza Panu Andrzejowi
Pietruszce za organizację Turnieju Samorządów Wsi, wszystkim Sołtysom i Radom Sołeckim, staro-
stom, księżom, oraz Wszystkim organizacjom i osobom zaangaŻowanym w organizację tegorocznej
uroczystości. Do podziękowan dołączył.a takŻe Przewodnicząca Rady, która podkreśliła trud jaki
Gminny ośrodek Kultury z Dyrektorem na czele ponosi przy orgaruzacji Święta plonów.

Następnie gŁos zabraŁ Radny Andrzej Pietruszka, który podziękował za docenienie jego wkładu
w orgarizację Tumieju Samorządów Wsi i powiedział', Że powstał pomysł aby turniej przenieść na
Dzien Samorządowca _ jest to oczywiście do rozwaŻenia. Ważne jest to, ie wciĘ jeszcze samotzą-



dom wiejskim chce się krzewiÓ idee sportu i zdrowej rywa|izacji. Z oferty KS ,'Wspólni'' skorzystały
Panie Sołtyski z Proszkowic i Dzikowej gdziebyły organizowane dwie piękne imprezy. Podkreślił też,
ze bardzo 'podobało mu się na dożynkach stoisko wsi Piława, gdzie nic nie było sprzedawane' tylko
mieszkańcy zasiędli i bawili się jak na doŻynkach. Stoisko było oryginalne, miało artystyczny charak-
tęr.

GŁos zabraŁ wójt, który nadmienił, Że bardzo spodobał mu się sposób obchodzenia dożynek
wiejskich ' jaki był w Stróży, mianowicie wprost z kościoła wszyscy' ktorzy byli w kościele wIaz z
księdzem, przesz|i w korowodzie zwiencem na świetlicę, gdzie podano golący posiłek aresztapoczę-
stunku była w formie szwedzkiego stołu. I będzie propagował właśnie taką organizację tej uroczysto-
ści w innych miejscowościach bo jest to dobry sposób integracji społeczności wiejskiej.

Następnie Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Pani Jolancie Boreckiej - Sołtys Mietkowa,
która porusz7Ąa temat wjeŻdŻania do Szkoły Podstawowej. Należy tą sprawę rozwiązaÓ dopóki jesz-
czę nie zdarzył się jakiś wypadek, bo każdy rano się spieszy wioząc dzieci do szkoły i przedszkola i
robi się niebezpiecznie. Albo vtyznaczyó jakiś kierunek, Że wjeidŻamy jedną stroną _ jako rondo . a
drugą v,ryjeidŻamy' albo uruchomiÓ v,yjazd ulicą Klonową. Można się pokusiÓ o ustanowienie ulicy
jednokierunkowej, Że wjeŻdiamy od strony ulicy Kolejowej i v'yjeŻdiamy ulicą Klonową albo Aka-
cjową i wtedy się nic nie dzieje, a|bo zrobić ruch wokół tego zbiornika jako rondo tylko, że najpierw
ttzebaby v,ryznaczyć kierunek jazdy żeby kierowcy wiedzieli czy jest lewo- czy prawostronny' Zgła-
szająto rodzice i jateŻzgłaszałamto wcześniej jak tylko ulica Klonowa zostat'aotwarta.

Drugą kwestią, którą poruszyła Sołtys Mietkowa był wniosek mieszkańców sołectwa Mietków
w sprawie przebudowy drogi powiatowej nr 2000 na odcinku Milin - Mietków ul. Kątecka, wTaz z
przebudowąsŁ'rzyiowaniaprzyulicyKolejowej. Wt5lrnmiejscupadłop}'taniedoRadnegoPowiato-
wego JozefaŻygadło do kiedy waŻnajest dokumentacja projektowa, która kosztowała ptzecieŻbar-
dzo duzo pieniędzy? Czy ptzebudowa jest realna bo skrzyżowanie nie dośó, iebrzydkie Ze szpeaącym
starym młynem to jeszczebardzo niebezpieczne, ruchjest bardzo natęŻony. Czy coŚ w tej kwestii da.
łoby się przyspieszyó? Piława się załapata na przebudowę' a nasi mieszkańcy wcię zostają zniczym.
Nie ma bezpiecznego przejścia na boisko ani na plac zabaw. Głosy mieszkańców sę ostre, chcą zorga-
nizowaÓ protesty -moze nie chodzenie po drodze ale jakoś źzeby tą Splawę nagłośniÓ'

Głos zabraŁ Radny Powiatowy Józęf Żygadło, ktory powiedział, że ta sprawabyłapierwsz4, o
którąpytał Starostę po wyborach. odpowiedźbyła prosta: ',kiedy będą środki finansowe bardzo chęt-
nie będziemy działać,.,, Na razie ich nie ma. Ja lwaŻam to jako jeden z moich priorytetów i będę o tą
drogę wa|czyć,. Na pewno będę poruszaÓtę kwestię.
- Sołtys Borecka zapytała o ważnośó dokumentacji projektowej

Radny Żygadło odparł, że w chwili obecnej nie wie - ale to sprawdzi. Ale nie sądzi, Żeby byŁy
ze strony Powiatu dziaŁatiaieby tegojednak nie wykonaÓ,to ie tego niedoszacowano w trak-
cie budowy to jest inne nieszczęŚcie. on sam chce w Powiecie zasygnalizować pewne inwe-
stycje np. droga StróŻa - Nowa Wieś Kącka, są robione wewnętrune drogi, droga do Ujowa,
Zaczyna to ładnie wyglądaó. Wskazaną kwestię mam na uwadze i będę przekazywał temat do
Przewodniczącego Komisji Dróg. Mamnadzieję, ze do końca kadencji się uda'
Głos zabrała Sohys Milina - Krystyna Janicka, która zgłosiła, Że stan drogi powiatowej bie-

gnącej przęz Milin jest tez fatalny, tak zę nie da się już rowerem przejechać,. Podobną uwagę zgłos1ł
Radny Janusz Albert co do stanu drogi powiatowej w Proszkowicach.

Głos zabrał Pan Wójt Adam Kozarowicz,który powiedział, ze nie ma technicznego problemu
ieby zrobtć, wyjazd ulicą Klonową ale zwrócono mu uwagę' Że przecieŻ tam na piechotę do szkoły
chodzą dzieci z Mietkowa i wpuszczanie tam ruchu jest niebezpieczne. Natomiast w kwestii tego
przewęieniaprzy Ąeździe do Szkoły Podstawowej to chcemy to miejsce przebudować,,ttzebabędzie
przesunąó żywopłot i tam puścić ruch pieszy. AkuŻdy kierowca będzie musiał zachowai szczegóIną
ostrożność w tym miejscu. Reasumując jestem sceptyczny co do otwarcia bramy przy ulicy Klonowej,
zaś w skazane miej sce przebudowuj emy.

GŁos zabraŁa Sołtys wsi Proszkowic Kamila Earnshaw, ktora zapfiał'a czy ten zbiomik pośrod-
ku jest potrzebny? Pan Wójt odpowiedział, że nie jest potrzebny i jest zezwolenie na jego rozbiórkę.



Sohys kontynuowała, ze likwidacja zbiornika zwiększyłaby parking, bo w tej chwili jest ogromny tłok
i dezorganizacja ruchu. KaŻdy jeździjak chce, moze chociłir strzałki narysowaó ieby |udzie wiedzieli
jak jeździ(. Wskazała takŻe, Że na|eŻy usrrnąÓ lampę, która stoi na rogu i jest nieczynna.

Następnie Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Radnemu Ryszardowi Łącz, który skierował
prośbę do Radnego Powiatowego Żeby podj$ dział.ania w Starostwie w sprawie ustawienia w
Maniowie Wielkim ograniczników prędkości w stronę za\ewu i Proszkowic, juŻ w tym roku 4 razy
wjechano w płot mieszkańcom wioski. I to się robi naprawdę niebezpieczlie. We.Wrocławiu wszędzie
są zainstalowane a u nas w gminie tylko w Piławie.

Ad t2
W zwiryku z v,yczerpaniem tematów Przewodnicząca Rady Gminy _ Helena Artymowicz zanth,nęła
sesję słowami,,Zamykam sesję Rady Gminy Mietków.''

Protokołowała:

Gabriela Nastałek _ Ży gadło

Przernror t  C z ą c a
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